开放获取政策

自 2022 年起, 《热带生物学报(中英文)》正式实行**金色开放获取(Gold Open Access)**政策。所有正式发表文章(含 2010–2021 年发表的文章)均永久免费开放, 供读者免费下载、阅读。

所有金色开放获取文章由编辑部作为版权方,并遵循**知识共享署名-非商业性** 使用-禁止演绎许可协议(CC BY-NC-ND 4.0)向公众授权使用。该许可允许任何使用者:

- ▲复制、发行: 在任何媒介以任何形式复制、发行本作品:
- ▲公共传播:公开展示、广播、表演或通过网络传播本作品。

惟须同时遵守以下限制条件:

- → 署名(BY): 必须给出适当的署名,提供指向本许可协议的链接,同时标明是否对原始作品作了修改。可以用任何合理的方式署名,但不得以任何方式暗示许可人为其使用行为背书;
- ♣非商业性使用(NC): 不得将本作品用于商业目的:
- **♣禁止演绎(ND):** 不得修改、转换原文或基于本文创作衍生作品:
- **♣无附加限制**:不得使用法律条款或技术措施限制他人做许可协议允许的行为。

此授权为全球性、免版税、不可撤销的许可,有效期至著作权保护期届满。

(协议全文见: https://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/4.0/deed.zh-hans)



Open Access Policy

Starting from 2022, the *Journal of Tropical Biology* (Chinese and English) will officially implement a **Gold Open Access** (**Gold OA**) policy, and all formally published articles (including those published 2010-2021) will be permanently available for readers to download and read free of charge.

All Gold Open Access articles are licensed to the public by the editorial board as copyright holders under the Creative Commons Attribution-NonCommercial-NoDerivatives License (CC BY-NC-ND 4.0). This license allows any user to:

- **Reproduction and distribution:** any reproduction or distribution of this work in any form or medium;
- **♣ Public communication:** public display, broadcast, performance, or online dissemination of this work.

Subject to the following restrictions:

- **Attribution (BY):** You must give appropriate credit, provide a link to the license, and indicate if changes were made. You may do so in any reasonable manner, but not in any way that suggests the licensor endorses you or your use.
- Non-Commercial (NC): You may not use the material for commercial purposes.
- ♣ No Derivative (ND): If you remix, transform, or build upon the material, you may not distribute the modified material.
- No additional restrictions: You may not apply legal terms or technological measures that legally restrict others from doing anything the license permits.

This is a global, royalty-free, and irrevocable license, valid until the copyright protection period expires.

(For the full terms of the license, please visit: https://creativecommons.org/licenses/
by-nc-nd/4.0/)

